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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 

dne 10. dubna 2025 

Přítomno:  

Yasar Abu Ghosh, Ludmila Maria Dobrovolná Wladyniak, Martin Heřmanský (on-line), Jan 
Horský, Marie Jiřičková, Lucie Kalabisová, Vít Marek, Selma Muhič Dizdarevič, Štěpánka 
Navrátilová, Arnošt Novák, Petr Pavlík, Ondřej Schovanec, Jan Tuček (on-line), Jana 
Wohlmuth Markupová, Karina Zamrazilová 
 
CELKEM PŘÍTOMNO: 15 

 

Omluveno: 0 

CELKEM OMLUVENO: 0 

 
 

Nepřítomno: 

CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 
 

Hosté:  

Petr B. (on-line), Monika Baláž Picková, Rafael Daniel Berti, Josef Kružík, Alena Marková 
(on-line), Tomáš Procházka 
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Návrh programu jednání: 

1. Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 13. března 2025 

(předkládá předsednictvo) 

3. Návrh nového znění Pravidel pro přiznávání stipendií na Fakultě humanitních studií 
Univerzity Karlovy 

 (předkládá děkanka V. Sokolová) 

4.   Výroční zpráva o hospodaření Fakulty humanitních studií Univerzity Karlovy pro rok 2024 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

5. Různé 

 

 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

L. M. Dobrovolná Wladyniak zahájila dubnové zasedání a přivítala přítomné. Poté 
představila navržený program jednání, který byl schválen tichým souhlasem.  
 
 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 13. března 2025 
(předkládá předsednictvo) 
 
L. M. Dobrovolná Wladyniak představila návrh zápisu. Předsednictvo k němu obdrželo 
několik připomínek od J. Wohlmuth Markupové, které byly přijaty a zapracovány. Poté 
předsedkyně zahájila hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 
13. března 2025. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    15 

Hlasování:  PRO:                 15 

PROTI:      0 

ZDRŽELO SE:      0 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného 
dne 13. března 2025. 

 



 
 

 
 

Strana 3 z 8 

 

3) Návrh nového znění Pravidel pro přiznávání stipendií na Fakultě humanitních 
studií Univerzity Karlovy 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

L. M. Dobrovolná Wladyniak otevřela bod a požádala proděkana pro studium J. Kružíka, 
aby jej uvedl. Ten představil návrh nového znění Pravidel pro přiznávání stipendií na FHS 
UK. Jedna z hlavních změn je podle proděkana v čl. 2, odst. 1, který stanovuje, že v případě 
studijních programů, kde je úsekem studia semestr, lze stipendium za vynikající studijní 
výsledky přiznávat zpětně za dva předcházející semestry v témže akademickém roce. 
V odst. 7 téhož článku se změnil také termín, do kdy bude dané stipendium vybraným 
studujícím přiznáno, a to na 31. ledna. Dále byl v čl. 5, odst. 1 zúžen počet osob 
oprávněných navrhovat stipendia v případech zvláštního zřetele hodných. Nově by také 
mohla být stipendia vyplácena i z jiných zdrojů, než je stipendijní fond, jak stanovuje čl. 8, 
odst. 1. Na závěr J. Kružík upozornil, že v příštím akademickém roce bude potřeba tento 
návrh novelizovat. 

L. M. Dobrovolná Wladyniak poděkovala J. Kružíkovi za představení návrhu a 
vybídla přítomné k diskusi. Jako první se přihlásil Y. Abu Ghosh a dotázal se, co jsou ony 
další zdroje, ze kterých bude možné stipendia vyplácet. J. Kružík odpověděl, že se jedná o 
jakékoli fakultní zdroje. Poté si vzala slovo J. Wohlmuth Markupová, která ocenila 
prodloužení termínu pro přiznávání stipendií za vynikající studijní výsledky a požádala, 
aby byly příště podklady dodávány také s průvodním komentářem, jako tomu bylo 
v minulosti.  L. M. Dobrovolná Wladyniak se v souvislosti s tím ujistila, že budou daná 
stipendia vyplacena ještě před Vánoci, když došlo k posunu termínu jejich přiznání, což J. 
Kružík potvrdil. Dále předsedkyně předala slovo M. Jiřičkové. Senátorku zajímalo, zda se 
novým návrhem cokoli mění na stipendiu za včasné ukončení doktorského studia na FHS 
UK a zda a za jakých podmínek budou doktorandská stipendia růst. J. Kružík uvedl, že 
stipendium za včasné ukončení doktorského studia na FHS UK je dáno opatřením děkanky 
a diskutovaný návrh se jej proto nedotkne. Výše doktorandských stipendií je podle 
proděkana stanovena zákonem o vysokých školách a tuto doktorští studující také 
dostanou. Její konkrétní složení nicméně prozatím není jasné. Tímto byla diskuse 
uzavřena a senát přistoupil k hlasování. 
 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:  15 

Hlasování:  PRO:      15 

PROTI:       0 

ZDRŽELO SE:       0 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje návrh nového znění Pravidel pro přiznávání 
stipendií na Fakultě humanitních studií Univerzity Karlovy. 
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4) Výroční zpráva o hospodaření fakulty humanitních studií Univerzity Karlovy pro 
rok 2024 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

Od předsedkyně dostal slovo tajemník fakulty T. Procházka, který představil výroční 
zprávu o hospodaření FHS UK pro rok 2024 a zaměřil se přitom na konkrétní částky. 
Tajemník uvedl, že výnosy fakulty byly v minulém roce vyšší než náklady, nastal pokles 
v dlouhodobém majetku fakulty a probíhá příprava na zvýšení mezd pracovníků a 
pracovnic. Dále informoval přítomné o současné výši fakultního dluhu a novinkách ve 
vybavení fakulty a jejího okolí. 

L. M. Dobrovolná Wladyniak ocenila předané informace a vyzvala senátory a 
senátorky k diskusi. O slovo se přihlásil Y. Abu Ghosh, který se dotázal, zda jsou roční 
výnosy z pronájmu fakultní budovy opravdu ve výši 550 000 Kč. T. Procházka objasnil, že 
jsou tyto výnosy vyšší, nicméně v současné chvíli se fakulta potýká s vyššími provozními 
náklady, což vede k převodu některých financí. Y. Abu Ghoshe dále zajímalo, zda se tato 
situace bude opakovat každý rok, na což tajemník reagoval s tím, že by se fakulta do 
budoucna ráda vyhnula finančně náročným revizím budovy a v současné chvíli jedná o 
tom, jakými prostředky je bude zajišťovat.  

 
- 16:49 Ze zasedání odchází L. Kalabisová. Počet přítomných senátorů a senátorek se 

snížil na 14. 
 

Do diskuse se dále zapojil P. Pavlík a dotázal se na výši částky, kterou fakulta momentálně 
dluží Fondu na investiční rozvoj fakult a dalších součástí „Mikuláš“ a kdy proběhne další 
splátka. T. Procházka uvedl, že je to 12 000 000 Kč a splátka bude učiněna na konci 
kalendářního roku. Ve stejnou dobu nicméně fakulta plánuje z daného fondu opět finance 
čerpat.  
 

- 16:51 Ze zasedání odchází O. Schovanec. Počet přítomných senátorů a senátorek se 
snížil na 13. 

 
P. Pavlík vyjádřil svůj názor na fakultní dluh a uvedl, že v AS UK zaznívají hlasy pro 
podporu myšlenky společného rozpočtu univerzity a nikoli jednotlivých fakult. 
 

- 16:54 Na zasedání se vrací L. Kalabisová. Počet přítomných senátorů a senátorek se 
zvýšil na 14. 

 
K tématu se vyjádřili a s P. Pavlíkem souhlasili také Y. Abu Ghosh a J. Tuček. 
 

- 16:55 Na zasedání se vrací O. Schovanec. Počet přítomných senátorů a senátorek se 
zvýšil na 15. 

 
O slovo se přihlásila M. Jiřičková s dotazem, proč bylo v loňském roce na doktorandská 
stipendia vydáno o 3 000 000 Kč více. T. Procházka vysvětlil, že je to dáno počtem 
studujících, kteří mají na toto stipendium nárok. Tajemníka doplnil J. Kružík, který uvedl, 
že finance na stipendia pro doktorské studující dostává fakulta přímo od ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy České republiky. 
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- 16:57 Ze zasedání odchází Š. Navrátilová. Počet přítomných senátorů a senátorek se 

snížil na 14. 
 
Předsedkyni požádal o slovo také M. Heřmanský, který se T. Procházky dotázal, proč 
fakulta nevytváří rezervní fond a k čemu by se případné finance z něj daly využít. 
Tajemník objasnil, že jde o klasickou finanční rezervu, kterou fakulta prozatím neměla 
potřebu vytvářet. Uvedl také, že existují jistá omezení pro využití financí z tohoto fondu.  
 

- 17:01 Na zasedání se vrací Š. Navrátilová. Počet přítomných senátorů a senátorek se 
zvýšil na 15. 
 

Na závěr diskuse ještě P. Pavlík doplnil, že nově již nebudou fakulty dostávat finance pro 
doktorské studující od ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy České republiky. Poté 
senát přistoupil k hlasování. 

 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:  15 

Hlasování:  PRO:      15 

PROTI:       0 

ZDRŽELO SE:       0 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje výroční zprávu o hospodaření Fakulty humanitních 
studií Univerzity Karlovy pro rok 2024. 

 

5) Různé 

Předsedkyně se dotázala senátorů a senátorek, zda mají podněty k vznesení v tomto bodě. 
Slovo si vzala J. Wohlmuth Markupová, která poukázala na nepřesnost v zápise ze 
zasedání konaného dne 6. února 2025. V zápise se uvádí, že senátorka upozornila na 
odchod garanta magisterského studijního programu Historická sociologie. J. Wohlmuth 
Markupová nicméně reagovala na J. Horského, který hovořil o dané situaci před ní.  

Další podnět týkající se bakalářské státní zkoušky Evropské dějiny v kontextech 
(dále jen „EDK“) vznesl studentský senátor O. Schovanec. Ten informoval, že studující se 
musí v den zkoušky hromadně dostavit v 9:00 a následně velmi dlouho čekají, než přijdou 
na řadu. P. Pavlík přidal svou zkušenost z bakalářské státní zkoušky Společenské vědy 
v interdisciplinární perspektivě (dále jen „SVIP“), kde je studujícím přidělován konkrétní 
čas zkoušky. Na výtku reagoval J. Horský. Uvedl, že dříve studujícím býval přidělen 
konkrétní čas, nicméně z důvodu jejich častých neomluvených absencí docházelo 
k velkým časovým prodlevám. V současném systému je tak studujícím přítomným v 9:00 
na místě přidělován konkrétní čas. Se slovy J. Horského souhlasil také J. Tuček. P. Pavlík 
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míní, že by studující měli být motivováni na zkoušku dorazit hrozbou propadnutí termínu 
v případě, že se tak nestane. Dále sdělil, že zkoušení bakalářských státních zkoušek 
považuje za nedůstojné vzhledem k tomu, že probíhá v kancelářích. Nelíbí se mu také, že 
se zkoušení koná v průběhu semestru a nikoli ve zkouškovém období. S P. Pavlíkem 
souhlasila S. Muhič Dizdarevič. Svůj pohled na situaci kolem státní zkoušky EDK poté 
přidala Š. Navrátilová. Podle studentské senátorky se nedodržuje pořadí studujících 
uvedené v pozvánce ke státní zkoušce v SIS, což studující stresuje. Proděkan J. Kružík vidí 
ve zkoušení bakalářských státních zkoušek velký problém, který je ovšem hlubší. Zkoušek 
je podle něj mnoho a je u nich potřeba vyzkoušet velké množství studujících. Přislíbil 
nicméně, že se vedení fakulty vynasnaží situaci vyřešit. Do diskuse se poté zapojila K. 
Zamrazilová s návrhem nastavení termínu pro potvrzení účasti u státní zkoušky EDK. 
Dále se dotázala, zda mohou v komisi pro bakalářské státní zkoušky zasednout studující 
doktorského studia. 
 

- 17:21 Ze zasedání odchází M. Jiřičková. Počet přítomných senátorů a senátorek se 
snížil na 14. 

 
K. Zamrazilové bylo sděleno, že členové a členky komisí musí být předem schváleni 
Vědeckou radou FHS UK. Předsedkyně L. M. Dobrovolná Wladyniak poté zdůraznila 
důležitost pohlížení na problém perspektivou studujících. Dále souhlasila, že je potřeba 
bakalářské státní zkoušky reformovat, nemyslí si ovšem, že situaci lze vyřešit na dnešním 
zasedání. 
 

- 17:23 Na zasedání se vrací M. Jiřičková. Počet přítomných senátorů a senátorek se 
zvýšil na 15. 

 
Poté dostal slovo J. Horský. Senátor spatřuje hlavní problém státní zkoušky EDK v tom, že 
se studující a vyučující setkávají nad daným textem poprvé až právě u zkoušky. Y. Abu 
Ghosh dále obrátil pozornost zpět na zmiňované dlouhé čekání. Navrhl zařazení časových 
slotů tak, jako je to u jiných státních zkoušek. Reakci dále přidal J. Tuček, který upozornil 
na nutnost správného vyplňování protokolů o státních zkouškách, na jejichž základě je 
následně možné vymáhat sankce v případě, že se studující ke zkoušce nedostaví. J. 
Wohlmuth Markupová se následně dotázala studentských senátorů a senátorek, zda by 
podle jejich názoru situaci vyřešilo zmiňované zavedení konkrétních časů. Studentští 
senátoři a senátorky s návrhem souhlasili. S. Muhič Dizdarevič navázala otázkou na možné 
snížení počtu pokládaných otázek u státní zkoušky SVIP. Senátorka by také ocenila 
zavedení pauz mezi jednotlivými zkouškami pro vyučující. J. Kružík v této souvislosti 
odpověděl, že v akreditaci bakalářského studijního programu není uvedeno, kolik otázek 
má u státních zkoušek zaznít. S odkazem na Studijní a zkušební řád FHS UK též sdělil, že 
zkoušející má nárok opustit danou komisi za předpokladu, že v ní i nadále zůstanou 
přítomny alespoň dvě osoby. Diskusi uzavřel J. Horský, který k dalšímu jednání o státní 
zkoušce EDK navrhl pozvat vedoucího katedry historických věd.  

S dalším podnětem se o slovo přihlásila studentská senátorka M. Jiřičková. Ta 
přítomné informovala o existenci otevřeného dopisu vyzívajícího fakultu k distancování 
se od vystoupení Z. Nešpora v internetovém pořadu spojeném s organizací AllAtra. Uvedla 
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také, že děkanka se k věci již vyjádřila v tiskové zprávě dostupné na webu fakulty. Na to 
host zasedání a studentský zástupce fakulty v AS UK R. D. Berti sdělil, že se daným 
otevřeným dopisem bude zabývat také petiční komise AS UK, která k tomu obdržela 
podnět, a nevidí proto důvod, aby se tím zabýval také AS FHS UK. Svůj pohled na situaci 
poté přidal J. Tuček, podle nějž diskuse tohoto typu nepatří na zasedání AS FHS UK. Uvedl 
také, že každý má právo se svobodně vyjádřit a není možné korigovat cizí názory, pokud 
se nám nelíbí. P. Pavlík se v reakci na slova J. Tučka odkázal na svobodu slova, kterou 
podle něj mají též studující a mohou proto vznést daný podnět na zasedání AS FHS UK. 
Zároveň souhlasil s R. D. Bertim a dodal, že neví, za jakých okolností ze strany Z. Nešpora 
k poskytnutí kontroverzního rozhovoru došlo. M. Jiřičková, která téma vznesla, poté 
objasnila, že jejím cílem bylo o celé záležitosti AS FHS UK pouze informovat. L. M. 
Dobrovolná Wladyniak debatu uzavřela s tím, že fakultní PR oddělení by mělo být 
schopno ověřovat důvěryhodnost médií, která žádají pracovníky a pracovnice o rozhovor. 

Poslední příspěvek do bodu Různé přednesl J. Horský. Ten vyjádřil svou obavu, že 
se prostředí univerzity rychle mění do podoby „korporátu“. Proces podle něj odstartovala 
kauza o výši odměn pro univerzitní vedení. J. Horský považuje rovnost v akademické sféře 
za klíčovou a tato by měla platit i v ekonomické rovině. Senátorovi se dále nelíbí zavedení 
univerzitního intranetu a vazba na Microsoft, které stojí nemalé peníze a navíc činí 
pracovníky, pracovnice a studující snadno sledovatelnými. Reagovat se rozhodl P. Pavlík, 
který míní, že kauza týkající se odměn pro vedení univerzity je kampaň vedená proti 
současné rektorce a poškozuje celou univerzitu. Výši odměn pro rektorku považuje za 
adekvátní, neadekvátní jsou podle něj výše platů osob v nižších pozicích. Intranet a vazba 
na Microsoft jsou pro P. Pavlíka ulehčením práce, jejich výhodu spatřuje také ve 
ztransparentnění. Jako znaky „korporátu“ to proto nevnímá. S tím souhlasil také R. D. 
Berti. Předsedkyně L. M. Dobrovolná Wladyniak poté ukončila zasedání. Další zasedání AS 
FHS UK se uskuteční 15. května 2025. 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Mgr. Monika Baláž Picková 
 
 
 
 
Přehled schválených usnesení: 
645. AS FHS UK schvaluje výroční zprávu o hospodaření Fakulty humanitních 

studií Univerzity Karlovy pro rok 2024. 
644. AS FHS UK schvaluje návrh nového znění Pravidel pro přiznávání stipendií na 

Fakultě humanitních studií Univerzity Karlovy. 
643. AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 

13. března 2025. 
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Za správnost: Ludmila Maria Dobrovolná Wladyniak, M. A., Ph. D. 

                (předsedkyně AS FHS UK) 
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